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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XXI/2008 

 

z XXI Sesji V kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

29 października 2008r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 29 października 2008r. o godz. 13:00,  

zakończono w dniu 29 października 2008r. o godz. 15:30. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 13 radnych, 

nieobecnych - 2. 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni :  

- Władysław Bazan, 

- Grzegorz Frąckowiak. 

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy 

4. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy, 

5. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

6. Stanisław Lenart – Koordynator Gminnego programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi, 

7. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Gruntami, 

8. Aleksander Dobierzyński -  Kierownik Posterunku Policji w Rakoniewicach,  

9. Danuta Marciniak – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach, 

10. Dyrektorzy zespołów szkolnych z Rakoniewic, Jabłonny, Rostarzewa oraz dyrektor 

Przedszkola w Rakoniewicach.  

11. Sołtysi   
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Porządek obrad Sesji  

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych. 

8. Informacja o stopniu zaawansowania planowanych inwestycji. 

9. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

a) uchylenia Uchwały Rady Miejskiej w Rakoniewicach, 

b) nadania nazw ulic w mieście Rakoniewice – wykreślono z porządku obrad zgodnie  

z przyjętym wnioskiem,  

c) przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego  

dla działek oznaczonych numerami geodezyjnymi gruntu 877, 876/1, 878, 879, 880, 881, 

882/2, 847, 883/30, 883/31 w m. Rostarzewo (rejon ulic Spokojnej i Słonecznej), 

d) wyrażenia zgody na nabywanie od Polskich Kolei Państwowych nieruchomości, 

e) wyrażenia opinii o celowości utwardzenia drogi w miejscowości Stodolsko, 

f) określenia przeznaczenia kwoty pochodzącej z umorzenia pożyczki ze środków 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

g) zmiany Uchwały Nr XV/118/2008 Rady Miejskiej w Rakoniewicach, z dnia 13.02.2008r.  

w sprawie Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  

w 2008r.,  

h) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział członków ochotniczych straży 

pożarnych w działaniach ratowniczych i szkoleniach pożarniczych organizowanych przez 

Państwową Straż Pożarną lub gminę,  

i) zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 2008r. 

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Zakończenie obrad. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 

 

Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XXI/177/2008 

XXI/178/2008 

XXI/179/2008 

XXI/180/2008 

XXI/181/2008 

XXI/182/2008 

XXI/183/2008 

XXI/184/2008 

 

 

 

 

10 

10 - 11 

11 - 12 

12  

13 

13 - 14 

14 – 15 

15 - 26 
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Przebieg XXI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 29 października 2008r. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Gerard Tomiak – Przewodniczący Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

Powitał radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. 

 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować Uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że na ostatnim, wspólnym posiedzeniu Komisji, 

poświęconym analizie projektów uchwał, komisje zgłosiły wniosek o wykreślenie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic w mieście Rakoniewice. Argumentując 

Komisje poddały pod wątpliwość zasadność nadania wskazanemu w projekcie uchwały miejscu 

nazwy „skwer” lub „skwerek”, ponadto sama zaproponowana nazwa „skwerek gazownika” nie 

została zaakceptowana. Komisje zaproponowały, aby projekt ww. uchwały poddać pod obrady na 

następną sesję, która wstępnie już została zaplanowana na 12 listopada br. Wówczas Komisje 

będą mogły zaprosić na posiedzenie Piotra Lulkiewicza – Kierownika Biura Obsługi Klienta  

w Gazowni w Rakoniewicach, który wyszedł z propozycją nadania właśnie takiej nazwy temu 

miejscu.  

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic w mieście Rakoniewice. 

W głosowaniu nad wnioskiem o zmianę porządku obrad wzięło udział 13 obecnych na sesji 

radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało - 13 radnych; przeciwko - 0 radnych; wstrzymało się 

– 0 radnych. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek o zmianę porządku obrad został przyjęty. 

 

Dalej Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają inne uwagi do proponowanego porządku 

obrad. 

 

Radni nie zgłosili żadnych wniosków w tej kwestii, w związku z czym Przewodniczący 

przedstawił obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.  

Protokół Nr XX/2008 z XX sesji V kadencji Rady Miejskiej, z 17 września 2008r. wyłożony był 

do wglądu przed sesją oraz wcześniej w biurze Rady. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu, wobec tego Przewodniczący Rady poddał przyjęcie 

protokołu pod głosowanie.  

Nad przyjęciem protokołu głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie  przyjęła protokół z XX sesji Rady. 

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Głos zabrała radna Gabriela Cielecka. Ustosunkowała się do wątpliwości, które zgłosiła na 

poprzedniej sesji, a które dotyczyły przeznaczenia środków na renowację ratusza  

w Rostarzewie. Radna przypomniała, że Burmistrz, wypowiadając się w tej kwestii powiedział, 

że dopóki nie zostanie wybudowana obwodnica Rostarzewa, niewiele z tym obiektem można 

zrobić. Radna zgłosiła wniosek o wystosowanie pisma do GDDKiA, która jasno określiłaby 

swoje stanowisko, że ratusza tego nie można remontować, ponieważ na tę chwilę tylko 

przypuszcza się, że remontu nie można wykonać. Dalej radna przypomniała, że Burmistrz 

powiedział, że będą przeprowadzane bieżące naprawy. Radna zauważyła, że one obecnie trwają. 

Przeprowadzono m.in. naprawę dachu. Radna stwierdziła, że nie tylko dach, ale również gzymsy 

i cała zewnętrzna elewacja grozi wszystkim użytkownikom drogi krajowej nr 32. Radna 
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stwierdziła, że obecnie nie jest tam zachowane bezpieczeństwo. W związku z tym zasugerowała, 

że należy skontaktować się z konserwatorem zabytków, aby nikt nie zarzucił, że rada tej kadencji 

nic w tej kwestii nie zrobiła.         

 

Radni nie zgłosili więcej pytań, wniosków ani żadnych interpelacji.  

 

Pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady przedstawił swoją informację na temat działań podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu).      

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionej informacji. 

 

Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad głos zabrał Burmistrz Rakoniewic, który 

przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności między sesjami (sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu).  

 

Burmistrz dodał ponadto, że prowadzone są prace nad skonstruowaniem budżetu na 2009 rok 

(termin złożenia projektu mija 15 listopada br.). Dalej Burmistrz poinformował że Gmina kupiła 

autobus do przewozu 20 dzieci niepełnosprawnych, na który otrzymała dofinansowanie  

z PFRON w wysokości 198.800 zł (gmina z własnych środków dokładała 50.000 zł). Jutro  

tj. 30.10.2008r., o godz. 16:00, odbędzie się uroczyste otwarcie boiska sportowego „Orlik 2012”. 

Następna sesja, poświęcona uchwaleniu stawek podatkowych na przyszły rok, zaplanowana 

została na 12 listopada br. Burmistrz stwierdził, że stawki podatkowe należy podnieść o stopień 

inflacji, a w sposób znaczący podatki od wieczystego użytkowania, które już dawno 

podwyższane nie były (zaproponowane zostaną stawki nieco wyższe niż w Wielichowie, ale 

niższe niż w Wolsztynie i Grodzisku Wlkp.). Burmistrz stwierdził, że stawki muszą być 

podwyższone, jeżeli w gminie, w latach 2009 – 2010, mają zostać wykonane jakieś inwestycje. 

Dalej poinformował, że sesja tzw. budżetowa zaplanowana została na 23 grudnia br. Zaznaczył, 

że projekt budżetu, jaki zostanie skonstruowany, będzie budżetem tzw. wirtualnym, tak aby 
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wszystko po stronie przychodów i rozchodów się zgadzało i aby gmina mogła składać wnioski  

o środki unijne. Z kolei „prawdziwy” budżet będzie uchwalany w marcu przyszłego roku, gdy 

będzie już wiadomo, jaka jest nadwyżka budżetowa. Burmistrz poinformował również, że około 

10 listopada br. zamierza ogłosić przetargi : na rynek w Rakoniewicach, na rynek w Rostarzewie, 

na budowę drogi w Stodolsku, na budowę drogi za firmą Ponetex oraz na budowę hali sportowej. 

Jeszcze w starym roku Burmistrz chce podpisać umowy z firmami, dzięki czemu wykonanie 

będzie o 15%-20% tańsze.  Od 01 do 21 grudnia br. Burmistrz będzie przebywał na urlopie. 

Dalej Burmistrz poinformował, że w Święto Niepodległości, tj. 11 listopada, odbędzie się 

uroczysta msza św. za ojczyznę, a następnie przemarsz na cmentarz w Rakoniewicach i złożenie 

kwiatów na grobach powstańców wielkopolskich. Burmistrz zaprosił do uczestniczenia w tych 

uroczystościach.  

Następnie powiedział, że na 99,9 % gmina otrzyma środki na wymianę boisk przy szkole  

w Rakoniewicach (w rankingu gmina zajęła 8 miejsce). Burmistrz zauważył, że w związku z tym 

należy zagospodarować tę starą trawę i zaproponował przenieść ją na działkę na os Wygoda, aby 

dzieci z osiedla nie musiały bawić się przy drogach.  Co do Rostarzewa, gmina będzie starała się  

o środki z programu „Blisko-Boisko”, a dla Jabłonny o środki z programu „Odnowa wsi”.  

Dalej Burmistrz powiedział, że w budżecie będą zabezpieczone środki na 4 place zabaw : dwa  

w Rakoniewicach tj. na trawniku przy cmentarzu i na os. Wygoda; jeden w Rostarzewie 

(Burmistrz poprosił, aby sołtys i rada sołecka zadecydowali, gdzie ten plac ma powstać)  i jeden 

w Jabłonnie.  Przy okazji Burmistrz zaapelował, aby nie zbierać podpisów od mieszkańców, żeby 

coś zostało wykonane, ponieważ  nie będzie brał tego i tak pod uwagę. Stwierdził, że potrzebne 

są argumenty i przeprowadzanie rozmów. 

Co do nazwania parkingu „skwerkiem Gazownika” Burmistrz przyznał rację radnym, że byłoby 

to nieporozumienie. Zaproponował, aby po lewej stronie od parkingu zrobić przejście 

chodnikowe z parkingu do gazowni, tam postawić tę lampę gazową i klomb, który tam powstanie  

nazwać „skwerkiem Gazownika”. Dodał, że taka latarnia może być następną atrakcją turystyczną 

w Rakoniewicach.   

Dalej Burmistrz oznajmił, że dziś wpłynęło zaproszenie z Ambasady w Atenach, na 08 grudnia 

br. do uczestniczenia w promocji gminy Rakoniewice.  
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Odnosząc się do wniosku radnej G. Cieleckiej w sprawie ratusza Burmistrz wyjaśnił,  

że GDDKiA nie wydaje opinii co do tego, czy coś można remontować, czy nie. Zatem pisanie do 

Dyrekcji Dróg w tej sprawie jest pisaniem nie na temat. Można skierować zapytanie, czy są 

możliwości zamknięcia ruchu na tym odcinku, o czym gmina już wie, że takich możliwości nie 

ma.  Burmistrz stwierdził, że w przyszłym roku trzeba coś z ratuszem zrobić, aby wytrzymał do 

około 2015r. , kiedy obwodnica prawdopodobnie zostanie wykonana. Burmistrz zaproponował, 

aby zaprosić przedstawiciela GDDKiA i uzgodnić, co można ewentualnie wykonać (np. przez 

weekend czy jakieś święta). Jeśli chodzi o pisanie do konserwatora, Burmistrz powiedział, że to 

również nie ma celu, ponieważ konserwator odpowie, że remontować ratusz trzeba, ale nie 

podpowie w jaki sposób. Tymczasem na zamknięcie drogi krajowej nie ma szans, a nie ma 

możliwości zrobienia objazdu.      

 

Radni nie zgłosili uwag ani żadnych pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 13 obecnych radnych. Za przyjęciem 

sprawozdania głosowało – 13 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.   

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym.  

 

Pkt 7. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni złożyli swoje oświadczenia majątkowe, wraz  

z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym (PIT), w terminie.  

W trakcie analizowania oświadczeń drobne nieprawidłowości poprawiane były na bieżąco. 

Analizując oświadczenia Przewodniczący porównał treść analizowanych oświadczeń 

majątkowych i załączonych PIT-ów z treścią uprzednio złożonych oświadczeń majątkowych  

i PIT-ów. Nie zaszły podejrzenia, aby osoby składające oświadczenia podały nieprawdę lub 

zataiły prawdę. W związku z tym nie zaszły przesłanki, aby wystąpić do Dyrektora Urzędu 

Kontroli Skarbowej w Poznaniu z wnioskiem o dokonanie kontroli skarbowej. Dalej 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z art. 24h ust. 6 ustawy o samorządzie gminnym 
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przesłał po jednym egzemplarzu oświadczeń majątkowym radnych wraz kopią PIT do 

właściwego Urzędu Skarbowego, który również dokonał analizy oświadczeń. 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał  : 

- informację Wojewody Wielkopolskiego o oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

Burmistrza Rakoniewic i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rakoniewicach (pismo nr WN.V-

1.0046-473/08, z dnia 01.10.2008r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu), 

- sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych dokonanej przez Burmistrza Rakoniewic 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu), 

- informację Naczelnika Urzędu Skarbowego w Wolsztynie (pismo nr NU/072-41/08,  

z dnia 20.10.2008r stanowi załącznik nr 7 do protokołu), 

- dwie informacje Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp. o wyniku analizy danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych Burmistrza, jego Zastępcy, Sekretarza i Skarbnika 

Gminy, Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, osób zarządzających i członków organu 

zarządzającego gminną osobą prawną oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu 

Burmistrza (pismo nr ZD-F/412-78/08, z dnia 23.10.2008r. stanowi załącznik nr 8 do protokołu, 

pismo nr ZD-F/412-124/08, z dnia 23.10.2008r.  stanowi załącznik nr 9 do protokołu), 

- informację Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp. o wyniku analizy danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych radnych Rady Miejskiej Rakoniewicach (pismo  

nr ZD-F/412-77/08, z dnia 23.10.2008r.  stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

   

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionych informacji. 

 

Pkt 8. Informacja o stopniu zaawansowania planowanych inwestycji. 

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos Pawłowi 

Sobeckiemu – Kierownikowi Wydziału Gospodarki Gminnej, Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Gruntami w Urzędzie Miejskim w Rakoniewicach, który przedstawił 

informację o stopniu zaawansowania planowanych inwestycji (informacja stanowi załącznik  

nr 11 do protokołu). 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag ani pytań do przedstawionej informacji. 
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Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach od godz. 14:00 do godz. 14:10. 

 

 

Pkt 9.  Podjęcie Uchwał w sprawie :  
 

A) Przed przedstawieniem projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach  Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza zwróciła uwagę, że poszerzona 

została podstawa prawna ww. projektu o art. 67a ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie 

oświaty (tj. Dz. U. z 2004 r. Nr 256 poz. 2572 ze zmianami). Dalej Zastępca Burmistrza 

przedstawiła projekt Uchwały już z poszerzoną podstawą prawną.    

Z dniem 23 sierpnia 2008 zmianie uległa treść art. 67 a ustawy z dnia 7 września 1991r.  

o systemie oświaty. Zgodnie z nową treścią tego artykułu ustalenie zasad korzystania ze stołówek 

szkolnych przekazane zostało do kompetencji dyrektorów szkół, natomiast zwolnienia uczniów  

z całości lub części opłat zostały przekazane do kompetencji Burmistrza. Tym samym ustalenie 

zasad korzystania ze stołówek szkolnych przestało należeć do kompetencji Rady Miejskiej. 

Ponieważ w obrocie prawnym nie mogą funkcjonować różne akty prawne regulujące te same 

zagadnienia, należy uchylić uchwałę Rady Miejskiej.   

W projekcie Uchwały postanawia się uchylić uchwałę Nr XV/126/2008 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach,  z dnia 13 lutego 2008 r. w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XXI/177/2008 w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

B) Przed przedstawieniem kolejnego projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego dla działek 

oznaczonych numerami geodezyjnymi gruntu 877, 876/1, 878, 879, 880, 881, 882/2, 847, 

883/30, 883/31 w m. Rostarzewo (rejon ulic Spokojnej i Słonecznej) Paweł Sobecki – 

Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej zgłosił poprawkę polegającą na wpisaniu dodatkowej 

działki nr 860, która stanowi drogę gminną.  
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Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

 

Dalej P. Sobecki przedstawił projekt uchwały ze zgłoszoną poprawką.  

Ze względu na duże zainteresowanie terenami pod zabudowę, po rozpatrzeniu wniosku 

właścicieli gruntów oraz po przeprowadzeniu analiz dotyczących zasadności opracowania planu 

miejscowego postanowiono przychylić się do wniosków mieszkańców i przystąpić do 

sporządzenia planu miejscowego. Celem opracowania planu jest przekształcenie terenów upraw 

polowych - na tereny przeznaczone pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną oraz zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną z dopuszczeniem usług nieuciążliwych i rzemiosła.  

W projekcie uchwały postanawia się przystąpić do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w miejscowości Rostarzewo  dotyczącego 

działek wypisanych w tytule ww. uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXI/178/2008 w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego 

zagospodarowania przestrzennego dla działek oznaczonych numerami geodezyjnymi gruntu 877, 

876/1, 878, 879, 880, 881, 882/2, 847, 883/30, 883/31 i 860 w m. Rostarzewo (rejon ulic 

Spokojnej i Słonecznej) stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

C) Następnie Paweł Sobecki  przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabywanie od Polskich Kolei Państwowych nieruchomości. 

W konsekwencji zaległych zobowiązań podatkowych dotyczących podatku od nieruchomości 

Polskich Kolei Państwowych istnieje możliwość przeniesienia na Gminę Rakoniewice praw do 

nieruchomości położonych na terenie miasta i gminy, w zamian za zaległe zobowiązania 

podatkowe w trybie art. 66 § 1 pkt 2 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. Ordynacja podatkowa  

(Dz. U. z 2005 r. nr 8, poz. 60 ze zm.).   

Przepis ten stanowi, iż szczególnym przypadkiem wygaśnięcia zobowiązania podatkowego jest 

przeniesienie własności rzeczy lub praw majątkowych na rzecz gminy - w zamian za zaległości 

podatkowe z tytułu podatków stanowiących dochody jej budżetu. Przeniesienie własności nastąpi 

na wniosek podatnika, na podstawie umowy zawartej miedzy gminą  a podatnikiem. W związku 
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z tym, wyraża się zgodę na ewentualne przejmowanie nieruchomości od PKP w ww. sposób, 

jeżeli nieruchomości te będą wykorzystane do realizacji zadań własnych gminy. 

W projekcie uchwały wyraża się zgodę na nabywanie od Polskich Kolei Państwowych 

nieruchomości położonych na terenie gminy Rakoniewice  -  w trybie art. 66 § 1 pkt 2 ustawy  

z dnia 29 sierpnia 1997 r. Ordynacja podatkowa. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXI/179/2008 w sprawie wyrażenia zgody na nabywanie od Polskich Kolei 

Państwowych nieruchomości stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

D) Kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii o celowości utwardzenia drogi  

w miejscowości Stodolsko przedstawił również Paweł Sobecki. 

Droga gminna w miejscowościach Stodolsko stanowi drogę gruntową usytuowaną na terenie 

Gminy Rakoniewice. Utwardzony ma być odcinek przebiegający przez tereny gruntów rolnych. 

Wnioskowana droga stanowi dojazdy do gruntów rolnych położonych w okolicach 

przebiegającej drogi. Droga ta w okresie wiosenno – jesiennym oraz po intensywnych opadach 

deszczu jest trudna do przejechania, co utrudnia prowadzenie prac polowych  

i przyczynia się do zmniejszenia dochodowości gospodarstw rolnych. 

W projekcie uchwały wyraża się pozytywną opinię o celowości utwardzenia drogi  

w miejscowości Stodolsko i pozyskania na nią dofinansowania ze środków Funduszu Ochrony 

Gruntów Rolnych. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXI/180/2008 w sprawie wyrażenia opinii o celowości utwardzenia drogi  

w miejscowości Stodolsko stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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E) Dalej Paweł Sobecki przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia przeznaczenia 

kwoty pochodzącej z umorzenia pożyczki ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

Zgodnie z umową z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Poznaniu zawartą w dniu 16 grudnia 2003r. ostatnia rata pożyczki w kwocie 24 250,00 zł 

została umorzona. Warunkiem wynikającym z umowy jest przeznaczenie umarzanej kwoty na 

zadanie z zakresu ochrony środowiska.   

W projekcie uchwały postanawia się kwotę 24 250,00 zł pochodzącą z umorzenia części 

pożyczki zaciągniętej na podstawie ww. umowy na realizację przedsięwzięcia pn. „Modernizacja 

ogrzewania z pieców kaflowych na ogrzewacze gazowe oraz kocioł Co + CWU w budynkach 

Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach” zawartej z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu przeznaczyć na zadanie inwestycyjne pn. 

„Budowa kanalizacji sanitarnej w ulicy Kolejowej w Rakoniewicach”. 

 

W związku z wątpliwościami, które pojawiły się, gdy projekt uchwały analizowany był na 

posiedzeniu Komisji, Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienie lokalizacji tej inwestycji 

P. Sobecki odpowiedział, że chodzi o likwidację przepompowni, która usytuowana jest na  

ul. Kolejowej, a która ciągle ulegała awarii.   

Radni nie zgłosili więcej pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXI/181/2008 w sprawie określenia przeznaczenia kwoty pochodzącej z umorzenia 

pożyczki ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Poznaniu stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

F) Następnie Stanisław Lenart – Koordynator Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/118/2008 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach, z dnia 13.02.2008r. w sprawie Gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w 2008r.  
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W projekcie uchwały postanawia się zmienić załącznik nr 1 do  uchwały nr XV/118/2008 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 13 lutego 2008r.- Gminny Program Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, którego dział VIII-Preliminarz wydatków na 

zadania GKRPA w Rakoniewicach na rok 2008 ma otrzymać nowe brzmienie.  

Zmiana nastąpiła z powodu zwiększonych wpływów do budżetu za korzystanie z zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych w 2008r. 

Dodatkowe środki proponuje się przeznaczyć : 

- 8.000 zł  do § 4210 - na zakupy sprzętu sportowo-rekreacyjnego i wyposażenia dla Świetlic 

środowiskowych (Narożniki i Stodolsko),  

- 4.000 zł do § 4300 - na realizację profilaktyki wśród młodzieży szkolnej oraz szkolenia 

sprzedawców napojów alkoholowych,  

- 2.000 zł do § 4170 przeznacza się na realizację wynagrodzeń dla opiekunów Świetlic 

środowiskowych, 

- 1.000 zł do § 4270 na remont pomieszczeń do terapii grupowej. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXI/182/2008 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/118/2008 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach, z dnia 13.02.2008r. w sprawie Gminnego programu profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych w 2008r. stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

G) Następnie S. Lenart przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego za udział członków ochotniczych straży pożarnych w działaniach 

ratowniczych i szkoleniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną 

lub gminę.  

W związku ze zmianą ustawy z dnia 24 sierpnia 1991r. o ochronie przeciwpożarowej,  

do kompetencji Rady Gminy należy ustalanie wysokości ekwiwalentu za każdą godzinę udziału 

w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym. Ekwiwalent nie może być wyższy, niż 

1/175 przeciętnego wynagrodzenia ogłoszonego przez Prezesa GUS przed dniem ustalenia 

ekwiwalentu (tj. obecnie 16,86 zł).  

W projekcie Uchwały postanawia się ustalić 

- ekwiwalent pieniężny za każdą godzinę udziału w szkoleniu pożarniczym w wysokości  5,00 zł, 

- ekwiwalent pieniężny za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym w wysokości 10,00 zł. 

 

Radna Gabriela Cielecka zapytała,  ile takich szkoleń dla strażaków odbywa się w ciągu roku.  
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Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że mowa o tym była na posiedzeniu Komisji. 

S. Lenart odpowiedział, że w 2009r  zaplanowano w trybie podstawowym przeszkolić około 60 

strażaków, ponadto 4 medyków (planuje się utworzyć zespół ratownictwa medycznego  

w Rostarzewie). Szkolenie medyków jest kosztowniejsze, ponieważ trzeba opłacić dodatkowo 

fachowców, którzy takie szkolenie przeprowadzają. Szkolenie to trwa około 7 dni i wyniesie 

około 2.500 zł. Z kolei szkolenie szeregowych wyniesie około 8.000 zł - 10.000 zł.  

 

Radna G. Cielecka zauważyła, że szkolenia odbywają się według ustalonego planu. 

 

Pan S. Lenart potwierdził. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że na posiedzeniu Komisji zwrócono uwagę, aby nie doszło 

do patologii związanej z ciągłym przeprowadzaniem szkoleń dla strażaków.  

 

Radni nie zgłosili więcej pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXI/183/2008 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział 

członków ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych i szkoleniach pożarniczych 

organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub gminę stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 

 

H) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 2008 

przedstawiła Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. Najpierw Skarbnik przedstawiła autopoprawki 

Burmistrza do projektu uchwały (autopoprawki stanowią załącznik nr 19 do protokołu).  

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag. 
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Przewodniczący Rady poddał przedstawione autopoprawki pod głosowanie. W głosowaniu nad 

przyjęciem autopoprawek do projektu uchwały wzięło udział 13 obecnych na sesji radnych. Za 

przyjęciem autopoprawek głosowało 13 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 

radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła autopoprawki do projektu uchwały. 

Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały uwzględniający przyjęte autopoprawki. 

Proponowane zmiany dotyczą : 

Załącznik nr 1  dochody – zwiększenie o kwotę : 899.424,02 zł 
 

Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa  

Gospodarka gruntami i nieruchomościami   

Zwiększenie dochodów o kwotę : 479.000 zł z tytułu wyższego wykonania planu miedzy innymi sprzedaży 9 działek 

budowlanych w Rostarzewie.  

Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  

Ochotnicze straże pożarne 

Zwiększenie dochodów o kwotę : 9.500 zł z tytułu wynajmu pomieszczeń w budynku Domu Strażaka w 

Rakoniewicach przez firmę Combinata na realizację zadania „ internetowe centrum edukacyjno-oświatowe.”  

Dz. 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej 

oraz wydatki związane z ich poborem  

Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jst na podstawie ustaw   

Zwiększenie dochodów o kwotę : 15.000 zł z tytułu wyższego od planu wpływu z opłat za zezwolenia  na sprzedaż 

alkoholu. 

Dz. 801 Oświata i wychowanie      

Szkoły podstawowe     

Szkoła Łąkie  

W § 0920 pozostałe odsetki  zmniejszenie dochodów o kwotę : 100 zł,    

W § 0970 wpływy z różnych dochodów (dochody z tytułu terminowego płacenia podatków)  zwiększenie o kwotę 

:100 zł  

Szkoła Rakoniewice   

W § 0690 wpływy z różnych opłat ( duplikaty świadectw i legitymacji szkolnych) zwiększenie o kwotę : 114 zł,    

W § 0750 dochody z najmu  zwiększenie o kwotę : 1.226 zł  

W § 0970 wpływy z różnych dochodów (dochody z tytułu terminowego płacenia podatków , prowizje od sprzedaży 

podręczników)  zwiększenie o kwotę : 973,69 zł  

Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych      

Szkoła Łąkie  

W § 0830 wpływy z usług zmniejszenie dochodów o kwotę : 5.000 zł  ( nieregularne uczęszczanie dzieci do 

przedszkola ). 

Stołówki szkolne       

Szkoła Rostarzewo 

W § 0830 wpływy z usług zmniejszenie dochodów o kwotę : 9.000 zł  ( mniejsza ilość dzieci korzystających z 

posiłków ). 

Dz. 852 Pomoc społeczna   

Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe zał . nr 1 i 3 

Zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego o przyznaniu dotacji celowej w kwocie :  351.500 zł ( § 2010 dotacje 

celowe otrzymywane z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej  z 

przeznaczeniem na wypłacenie producentom rolnym poszkodowanym w wyniku tegorocznej suszy zasiłków 

celowych zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 26 września 2008r. w sprawie szczegółowych 

warunków realizacji programu pomocy dla rodzin rolniczych, w których gospodarstwach rolnych powstały szkody 

spowodowane przez suszę lub huragan. 
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Ośrodki pomocy społecznej  

Zmniejszenie dochodów w § 0920 pozostałe odsetki  o kwotę : 150 zł ( konto bankowe nie jest oprocentowane).    

Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  

Zwiększenie dochodów w § 0830 wpływy z usług o kwotę : 1.800 zł w związku ze zwiększeniem zakresu usług 

opiekuńczych.  

Pozostała działalność  

Zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego o zwiększeniu dotacji celowej na rok 2008 o kwotę : 3.420 zł z 

przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji programu wieloletniego „ Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 

Dz. 853  Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej    

Pozostała działalność   

Zwiększenie dochodów o kwotę : 29.540,33 zł dotycząca umowy POKL 07.01.01-30-002/08-00 projektu 

systemowego „ Rozwój własnego potencjału receptą na wyższy poziom życia” w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, zadanie będzie realizowane 

przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Rakoniewicach..  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego  

Pozostałe zadania w zakresie kultury    

Zwiększenie dochodów o kwotę : 19.000 zł z tytułu wpłat darowizn w postaci pieniężnej na organizację ” Dni 

Rakoniewice”.  

Domy i ośrodki kultury , świetlice i kluby    

Zwiększenie dochodów o kwotę : 2.500 zł z tytułu dobrowolnej wpłaty mieszkańców wsi Jabłonna w celu 

dofinansowania zakupu sprzętu nagłaśniającego do sali wiejskiej. 

926 Kultura fizyczna i sport    

Rozdz. Obiekty sportowe i Rozdz. Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu      

Zawiadomieniem Dyrektora Departamentu Sportu i Turystyk w Poznaniu w sprawie zmiany klasyfikacji budżetowej 

do umowy nr 26/DS./ W/” Orlik”/08 z dnia 24.06.2008 dokonuje się zmian po stronie dochodów budżetu w 

następujący sposób: 

z rozdz. 92605 § 6300  kwota: 333.000 zł na rozdz. 92601 § 6300 kwota : 333.000 zł  dla  zadania pn. „ budowa 

kompleksu boisk w ramach programu „ Moje Boisko-Orlik 2012” . 

 

Wydatki budżetu 
Dz. 600 Transport i łączność  

Rozdz. 60016 Drogi publiczne gminne   

wydatki bieżące zał. nr 2   

Zwiększenie wydatków na - wykonanie remontu placu w ulicy zamkowej w Rakoniewicach - 6.000 zł      

Wydatki majątkowe zał nr 2 i WPI                                                                                                                      

Dla zadania   „ Budowa drogi gminnej Rakoniewice wieś w kierunku Rostarzewa ”  zwiększenie nakładów 

finansowych  w tym w roku 2008 o kwotę : 10.000 zł w § 6050 – wydatki na inwestycyjne z przeznaczeniem na 

dokonanie wyceny gruntu przeznaczonego do wykupu pod budowę tej drogi.  

Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa    zał nr 2 

Rozdz. 7004 Różne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej  

-  zmniejszenie wydatków o kwotę : 6.000 zł utrzymanie szaletów miejskich.  

Dz. 710 Działalność usługowa  zał nr  2  

Rozdz. 71004 Plany zagospodarowania przestrzennego 

Zwiększenie wydatków o kwotę : 3.000 zł z przeznaczeniem na zamieszczenie ogłoszeń , posiedzeń komisji 

urbanistycznej dotyczącej wykonania miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego terenu gminy 

Rakoniewice.  

Rozdz. 71035 Cmentarze   

Zwiększenie wydatków bieżących związanych z utrzymaniem cmentarza komunalnego w Jabłonnie o kwotę : 

4.000zł.   

Rozdz. 71095 Pozostała działalność    

Kwotę : 2.400 zł przeznacza się na odnowienie pomnika Powstańca Wielkopolskiego na cmentarzu w 

Rakoniewicach. 

Dz. 750 Administracja publiczna   zał nr 2  

Rozdz. 75075 Promocja jednostek samorządu terytorialnego   

Zwiększenie wydatków na promocję gminy o kwotę : 6.000 zł ( umowy zlecenia i zakup materiałów promocyjnych).  

Rozdz. 75095 Pozostała działalność    
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Sołtysi – zwiększenie wydatków o kwotę : 4.000 zł na wykonanie gablot ogłoszeniowych dla sołectw Jabłonna, 

Rostarzewo, Łąkie, Tarnowa i Terespol.     

Pozostałe wydatki – różne opłaty i składki , kwotę : 2.548,40 stanowi planowana kwota składki rocznej za 2008r ( 

0,20 zł od mieszkańca) w związku z przystąpieniem gminy Rakoniewice do „ Stowarzyszenia Ziemi Grodziskiej 

Leader”.    

Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa    

Rozdz. 75412 Ochotnicze Straże Pożarne     

Wydatki bieżące : zał. nr 2 zwiększenie wydatków o kwotę : 9.500 zł z przeznaczeniem na :  

Zakup paliwa- 4.000 zl , zakup energii i gazu – 2.500 zł , przeglądy techniczne i inne – 1.000 zł., ekwiwalent za 

udział w akcjach ratowniczych – 2.000 zł.   

Zarządzanie kryzysowe  

Wprowadzenie wydatku w kwocie : 3.500 zł zamontowanie radiostacji w Gminnym Centrum Zarządzania 

Kryzysowego. 

Dz. 757 Obsługa długu  zał nr 2 

Rozdz. 75702 Obsługa kredytów, pożyczek jst   

Zmniejszenie o kwotę : 30.000 zł wydatków planowanych na prowizje związane z planowanym zaciągnięciem 

kredytów, zmniejszenie wydatków na odsetki od planowanych kredytów – 70.000 zł . W ciągu roku zmniejszono 

planowane kredyty natomiast nie zmniejszono planowanych na te kredyty prowizji i odsetek, powyższa zmiana ma 

na celu pokazanie faktycznych spłat w roku 2008 odsetek od zaciągniętych kredytów. 

Dz. 758 Różne rozliczenia  zał nr 2 

Rozdz. 75818 Rezerwy ogólne i celowe   

Ustalenie nowej kwoty : 10.000 zł - rezerwy celowej na realizację zadania własnego z zakresu zarządzania 

kryzysowego . 

Dz. 801 Oświata i wychowanie  zał.  nr 2 i 4  

Przeniesienia w poszczególnych jednostkach między paragrafami dotyczące wynagrodzeń zostały podyktowane tym, 

że w trakcie roku budżetowego wystąpiła duża absencja chorobowa pracowników jednostek oświatowych, nabycie 

uprawnień emerytalnych przez nauczycieli i pracowników obsługi, odpraw emerytalnych w związku z przejściem na 

emeryturę  w roku 2008 oraz wypłatą nagród jubileuszowych, a także podwyżki płac dla nauczycieli 

(Rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej z dnia 11 marca 2008 roku (Dz. U. Nr 42, poz. 257 z dnia 12.03.2008 

roku), zmieniające rozporządzenie w sprawie wysokości minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego 

nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagrodzenia za 

pracę w dni wolne od pracy. 

Rozdz. 80101 Szkoły  podstawowe 

Dodatkowe środki dla szkół i przesunięcia między paragrafami na podstawie wniosków dyrektorów szkół  :   

Szkoła Rakoniewice   

Zwiększenia 

 1.  w § 4210 – 2.313,69 zł ( zakup nagród dla uczniów uczestniczących w konkursach, zakupy materiałów do 

organizacji     imprez szkolnych)  i 15.000 zł  na zakup wykładziny do nowo powstałych sal językowych. 

2.   w § 4270 – 10.500 zł z przeznaczeniem na dostosowanie instalacji elektrycznej do nowych lamp oraz nowej 

zabudowy multimedialnych pracowni językowych, szpachlowanie ścian i sufitu. 

3.   w § 4240 zapisane wydatki w kwocie  89.000 zł na Sesji Rady w dniu 22.07.2008 Nr XIX/171/2008 na 

wyposażenie multimedialnych pracowni językowych zostały wykorzystane w mniejszej kwocie w związku z 

powyższym kwotę : 21.475,50 zł planuje się przeznaczyć na zakup trzech tablic interaktywnych. W pracowni 

chemicznej, matematycznej i geograficznej. Paragraf nie ulega zmianie. 

Zmniejszenia  

§ 4260 – 15.000 zł niższe od planowanego zużycie środków finansowych na zakup energii i gazu. 

Szkoła Rostarzewo  
Zwiększenia  

W § 4240 – 2.200 zł zakup radiomagnetofonów – pracownia językowa 

W § 4270 – 30.000 zł na wykonanie remontu dawnej kotłowni , która będzie wykorzystana do prowadzenia zajęć z 

gimnastyki korekcyjnej, zajęć sportowych. 

Zmniejszenia  

§ 4350 – 2.200 zł  ( promocyjny internet dla szkół )  

Szkoła Jabłonna  

Wydatek majątkowy :  

Nowe zadanie’ „  ogrodzenie boiska szkolnego w Jabłonnie” ( piłkochwyty )  kwota wydatku : 26.000 zł   
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Szkoła Łąkie   
Zwiększenia  

W § 4360 – 50 zł  ( opłaty telefonii komórkowej) 

W § 4370 – 400 zł  usługi telefonii stacjonarnej. 

Zmniejszenia  

§ 4350 –  50 zł  ( promocyjny internet dla szkół )  

§ 4300  - 400 zł ( niewykorzystane środki z wywozu nieczystości)                                                                                                                          

Przesunięcia między paragrafami  w poszczególnych szkołach  dotyczące wynagrodzeń i pochodnych od 

wynagrodzeń                                             Zwiększenia:                       

Jabłonna                                  § 4010                      6.000,00 

Zmniejszenia:                       
Rakoniewice                            § 4010                        23.000,00 

                            § 4110                        15.600,00 

Rostarzewo                              § 4010                       34.900,00 

                            § 4110                        26.700,00 

Jabłonna                             § 4110                     15.000,00 

Łąkie                              § 4010                     10.000,00 

                            § 4110                          5.000,00 

Ruchocice                             § 4110                           2.000,00 

Wydatki majątkowe zapisane w WPI  

1. Dla zadania „ budowa hali widowiskowo-sportowej ( środowiskowej) z infrastrukturą towarzyszącą i łącznikiem 

w Rakoniewicach”  wykupy gruntu pod budowę hali  zapisane w § 6060 – wydatki na zakupy inwestycyjne  

zmniejszenie wydatków o kwotę : 10.200 zł ( planowana kwota na ten cel 130.000 zł , zapłacona 117.699,98 , 

pozostaje wolna kwota 12.300, 02 zł ), którą można przeznaczyć na inny cel.   

 Rozdz. 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych 

Dodatkowe przesunięcia między paragrafami na podstawie wniosków dyrektorów szkół  :   

Szkoła Łąkie  

Zmniejszenie w § 4220 – 5.000 zł  w związku z mniejszą ilością dzieci  korzystających z posiłków i niższych wpłat 

wydatki na żywienie muszą ulec zmniejszeniu.                                                                                                                                 

Przesunięcia między paragrafami  w poszczególnych szkołach  dotyczące wynagrodzeń     

Zwiększenia :  

Rostarzewo                             § 4010                           8.700,00 

Jabłonna                             § 4010                           9.000,00 

Łąkie                    § 4010                       10.000,00 

razem:                                      27.700,00 

Rozdz. 80104 Przedszkola                                                                                                                                                                               

Przesunięcia między paragrafami  w poszczególnych szkołach  dotyczące wynagrodzeń i pochodnych od 

wynagrodzeń    

Zwiększenia : 

Rakoniewice                            § 4010                    58.000,00 

                                                    § 4120                      1.200,00 

zmniejszenia:  

Rakoniewice                            § 4110                      1.200,00                                                              

Rozdz. 80110 Gimnazja                                                                                                                                                                

Przesunięcia między paragrafami  w poszczególnych szkołach  dotyczące wynagrodzeń i pochodnych od 

wynagrodzeń    

 

Zwiększenia : 

Rakoniewice                            § 4010                        23.000,00 

Rostarzewo                              § 4010                       34.000,00 

Ruchocice                             § 4010                           2.000,00 

Zmniejszenia: 

Rakoniewice                            § 4110                        16.000,00 

Jabłonna                                         § 4010                       15.000,00 

                                                          § 4110                   11.000,00 

Rozdz. 80113 Dowożenie uczniów do szkół zał. Nr 2 i 5 – wydatki majątkowe   
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Dla zadania „  dofinansowanie zakupu samochodu do dowozu uczniów niepełnosprawnych do szkół” zwiększenie 

wydatków o kwotę 200 zł na opłaty rejestracyjne pojazdu. 

Rozdz. 80148 Stołówki szkolne 

Dodatkowe przesunięcia między paragrafami na podstawie wniosków dyrektorów szkół  :   

Szkoła Rakoniewice   

Zmniejszenia  

§ 4270 – 10.500 zł   przesunięcie planowanych środków na remont stołówki szkolnej na remont instalacji 

elektrycznej do nowych lamp oraz nowej zabudowy multimedialnych pracowni językowych, szpachlowanie ścian i 

sufitu. 

Szkoła Rostarzewo  

Zmniejszenia  

§ 4220 – 9.000 zł  środki na żywienie, mniejsza ilość dzieci korzystających z posiłków.                                             

Przesunięcia między paragrafami  w poszczególnych szkołach  dotyczące wynagrodzeń i pochodnych od 

wynagrodzeń    

Zwiększenia : 

Rakoniewice                         § 4010                    1.000,00 

                        § 4110                    2.000,00 

Rostarzewo                          § 4010                   10.900,00 

Zmniejszenia :  

Rostarzewo                         § 4110                    1.000,00 

 

Dz. 851 Ochrona zdrowia       

Przeciwdziałanie alkoholizmowi  zał. nr 2 

W związku z uzyskaniem wyższych wpłat z opłat za zezwolenia  na sprzedaż alkoholu – 15.000 zł,  środki te  zostają 

przeznaczone na : zakup sprzętu sportowo-rekreacyjnego i wyposażenia świetlic środowiskowych – 8.000 zł, 

realizację profilaktyki wśród młodzieży szkolnej, szkolenia sprzedawców napojów alkoholowych – 4.000 zł, na 

wynagrodzenia opiekunów świetlic środowiskowych – 2.000 zł, remont pomieszczeń do terapii grupowej- 1.000 zł.  

Pozostała działalność   zał. nr 2 

Koszty dowozu dziecka niepełnosprawnego do Ośrodka Rahabilitacyjnego w Kościanie, w przedsięwzięciu 

uczestniczą gminy Kamieniec, Wielichowo, Grodzisk Wlkp , koszt miesięczny 374 zł , planowana kwota w roku 

2008 to ; 1.496 zł.  

Dz. 852 Pomoc społeczna    

Ośrodek Pomocy Społecznej   

Przesunięcia niewykorzystanych i zaoszczędzonych środków z bieżącego utrzymania kwoty : 6.040,28 zł na zakup 

komputera ( do kwoty 3.500 zł), mebli i innego wyposażenia pomieszczeń biurowych.   

Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe  zał nr 2 i 3 

Zwiększenie wydatków zadań zleconych o kwotę :  351.500 zł  na wypłacenie producentom rolnym poszkodowanym 

w wyniku tegorocznej suszy zasiłków celowych zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 26 września 

2008r. w sprawie szczegółowych warunków realizacji programu pomocy dla rodzin rolniczych, w których 

gospodarstwach rolnych powstały szkody spowodowane przez suszę lub huragan. 

Pozostała działalność  

1. W związku z otrzymaną dotacją celową w kwocie : 3.420 zł w wydatkach budżetu musi być dokonana zmiana 

polegająca na zwiększeniu wydatków w celu realizacji programu wieloletniego „ Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania”. 

2. W związku z przystąpieniem do realizacji projektu systemowego pod nazwą „ Rozwój własnego potencjału 

receptą na wyższy poziom życia ” w latach 2008-2013 realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki wymagana kwota udziału procentowego środków własnych 3.465,62 ujęta w rozdz. 85295 § 3119 zostaje 

przeniesiona do działu 853 rozdz. 85395 zgodnie z decyzją instytucji pośredniczącej. 

Dz. 853  Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej    

Pozostała działalność   

Zwiększenie wydatków o kwotę : 29.540,33 zł dotyczącą umowy POKL 07.01.01-30-002/08-00 projektu 

systemowego „ Rozwój własnego potencjału receptą na wyższy poziom życia” w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, zadanie będzie realizowane 

przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Rakoniewicach. Wydatki podzielono na środki Europejskiego Funduszu 

Społecznego oznaczone paragrafu czwartą cyfrą „8” środki budżetu państwa oznaczone czwartą cyfrą „ 9”  , środki 

własne oznaczone czwartą cyfrą „ 9” i dotyczą paragrafu 3119 świadczenia społeczne.  
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Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza   

Świetlice szkolne zał nr 2   

Zwiększenia : 

Rakoniewice                         § 4010                     1.600,00 

Rostarzewo                          § 4010                     9.000,00 

Pozostała działalność  zał nr 2                                                                                                                                               

Zwiększenia : 

Rostarzewo                          § 4010                        300,00                                               

Zmniejszenia  

Rostarzewo                          § 4110                        300,00 

 

Dz. 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska  

Oczyszczanie miast i wsi zał. nr 2, nr 4 i nr 6 

1.  Zwiększenie wydatków o kwotę : 6.000 zł  na utrzymanie czystości ulic, zwiększenie zakresu prac.  

2. Wydatek majątkowy :  dotacja celowa w kwocie 65.000 zł , przeznaczona na dofinansowanie zakupu ciągnika  

    X 740 z wyposażeniem. 

Oświetlenie ulic, placów i dróg  zał nr 2 i nr 4  

1. Wydatki bieżące, zwiększenie wydatków na : 

-  zakup energii – 20.000 zł , w ciągu roku zwiększono ilość punktów świetlnych, podwyżki cen energii,   

-  usługi remontowe : 38.000 zł w tym na remont punktów świetlnych w mieście Rakoniewice : ulica Piaskowa – 

3.000 zł ,    

    ulica Wiatrakowa – 5.500 zł , Zamkowa – 6.500 zł, Osiedle Parkowe – 18.000 zł  

-  konserwacja oświetlenia ulicznego – 5.000 zł . 

2. Wydatek majątkowy :  

    „ Przyłącze energetyczne do oświetlenia drogi Rakoniewice wieś w kierunku Rostarzewa „ – 10.000 zł.  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego    

Pozostałe zadania w zakresie kultury  zał nr 2 

Zwiększenie wydatków o kwotę : 12.842,30 na organizację imprez kulturalnych, kwota 170 zł przeznaczona na 

organizacje imprez przez koła gospodyń wiejskich miejscowości Narożniki zostaje przeniesiona do wydatków na 

wyposażenie sali wiejskiej w Narożnikach.  

Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby , zał nr 2, 7 

Zwiększenie wydatków do dyspozycji rad sołeckich o kwotę : 17.170 zł , szczegółowy opis - załącznik nr 7 

Dz. 926  Kultura fizyczna i sport    zał. nr 2 i  5  

Obiekty sportowe  

Wydatki bieżące  

- zwiększenie o kwotę : 10.000 zł wydatków na utrzymanie obiektu sportowego w Rakoniewicach , wyższe koszty 

po zakończeniu budowy boiska „ Orlik” 

Wydatki majątkowe :  

Zmniejszenie wydatków majątkowych o kwotę : 341.306,70 zł „ Budowa kompleksu sportowego w Rostarzewie ”, 

szczegółowy opis w załączniku WPI. 

 

Ogółem kwota zwiększenia wydatków :  214.424,02 zł    

 

 

Załącznik  nr 4    - Źródła pokrycia deficytu budżetu 
 

Przychody  

Zmniejszenia o kwotę : 685.000 zł w tym : 

1. „ Przebudowa boiska przyszkolnego w Rakoniewicach wraz z wymianą nawierzchni i wyposażenia”  - 425.000 zł  

2.  „ Budowa kompleksu sportowego w Rostarzewie  ”  -   260.000 zł. 

 

Załącznik  nr 5               Wydatki majątkowe 
Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Rozdz. 80101 Szkoły  podstawowe 

Nowe zadanie’ „  ogrodzenie boiska szkolnego w Jabłonnie” ( piłkochwyty )  kwota wydatku : 26.000 zł   

Rozdz. 80113 Dowożenie uczniów do szkół    
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Dla zadania „  dofinansowanie zakupu samochodu do dowozu uczniów niepełnosprawnych do szkół” zwiększenie 

wydatków o kwotę 200 zł na opłaty rejestracyjne pojazdu. 

Dz. 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska   

Oczyszczanie miast  

Nowe zadanie :   „ dofinansowanie zakupu ciągnika X 740 z wyposażeniem ” 65.000 zł, jest to dotacja celowa na 

zakup inwestycyjny dla Zakładu Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej, Wodociągów i Kanalizacji w 

Rakoniewicach..    

Oświetlenie ulic 

Nowe zadanie : „przyłącze energetyczne do oświetlenia drogi Rakoniewice wieś w kierunku Rostarzewa ” kwota 

wydatku ; 10.000 zł ,  

 

Załącznik  nr 6   WPI 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo  

Infrastrukturawodociągowa i sanitacyjna wsi   

Program „ Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Rakoniewice  ” zmienia się nakłady finansowe w 

poszczególnych latach , w 2009 – 300.000 zł środki własne , w roku 2010 – 375.000 zł środki własne i 5.100.000 zł 

środki z Unii Europejskiej, w roku 2011 – 1.200.000 zł środki własne i 5.100.000 zł środki z Unii Europejskiej .   

Dz. 600 Transport i łączność  

Drogi publiczne gminne   

1.  „ Budowa dróg osiedlowych w miejscowości Rostarzewo ( Wyzwolenia,Łąkowa, Polna, Gościeszyńska, Pl.Powst 

Wlkp) ” zmiana źródeł finansowania w roku 2009 , kwota nakładów do poniesienia : 750.000 zł środki własne .  

2.  „ Modernizacja Rynku Rakoniewice parkingi, ogródki piwne – zmiana źródeł finansowania , w roku 2009 

nakłady do poniesienia kwota : 1.000.000 zł środki własne.     

3.  „ Budowa drogi gminnej Rakoniewice wieś w kierunku Rostarzewa ” zwiększenie nakładów finansowych o 

kwotę 10.000 zł w tym w roku 2008 o 10.000 zł ze środków własnych (z przeznaczeniem na dokonanie wyceny 

gruntu przeznaczonego do wykupu pod budowę tej drogi), zmiana terminu realizacji zadania , po zmianach nakłady 

do poniesienia w roku 2009 . – 1.100.000 zł środki własne .  

Dz. 710 Działalność usługowa   

Cmentarze   

Zadanie  „ budowa kaplicy cmentarnej w Rakoniewicach „ zmiana nakładów w poszczególnych latach , po zmianach 

2009- 35.000 zł , 2010 – 465.000 zł. Wszystkie nakłady to środki własne. . 

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Szkoły podstawowe  

1. Dla zadania „ budowa hali widowiskowo-sportowej ( środowiskowej) z infrastrukturą towarzyszącą i łącznikiem 

w Rakoniewicach” zmniejszenie nakładów finansowych -  wykup gruntu pod halę o kwotę : 10.200 zł w tym w roku 

2008 10.200 zł, ponadto  zmienia się nakłady finansowe  : w roku 2009 – 5.500.000 zł  środki własne , w roku 2010 -  

500.000 zł środki  własne i 1.000.000 zł z WFOŚiGW pożyczka , w roku 2011 -  1.500.000 zł środki z totalizatora 

sportowego  

2. Dla zadania : „ boisko sportowe Jabłonna ”  zmienia się źródła finansowania  : w roku 2009 -  1.100.000 zł środki 

własne.  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego    

Muzea 

Dla zadania  : „ Rozbudowa z modernizacją Muzeum Pożarnictwa  wraz z zagospodarowniem części  Placu 

Powstańców  Wielkopolskich - Gmina Rakoniewice ” zmienia się rok rozpoczęcia :  w roku 2010 wydatki w kwocie 

: 450.000 zł środki własne , w roku 2011 : 1.050.000 zł  środki własne - 1.050.000 zł , z UE – 8.500.000 zł.  

Dz. 926  Kultura fizyczna i sport      

Obiekty sportowe  

 „ Budowa kompleksu sportowego w Rostarzewie ” zmiana nakładów w poszczególnych latach oraz źródeł 

finansowania , po zmianach :  w roku 2009 -  341.306,70 środki własne, w  roku 2010 – 300.000 zł  środki własne. 

 

Załącznik Nr 7 Wydatki bieżące na programy i projekty realizowane ze środków z budżetu 

Unii Europejskiej 
W tym załączniku wyodrębniono wydatki, które są ujęte w budżecie a dotyczą realizacji Programu operacyjnego : 

Kapitał ludzki , Priorytet - Promocja integracji społecznej , Działanie – Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
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integracji , Nazwa projektu – Rozwój własnego potencjału receptą na wyższy poziom życia . Ogółem kwota 

wydatków na ten program : 33.005,95 zł. 

 

Załącznik nr 8   -  Zestawienie zbiorcze przychodów i wydatków zakładu budżetowego na 

rok 2008 w tym planowana dotacja przedmiotowa i celowa z budżetu gminy. 
 

1. Zwiększenie przychodów o kwotę : 144.820 zł w tym dotacja celowa 65.000 zł , po    

    zmianach kwota przychodów ogółem 3.335.000 zł .  

2. Zwiększenie wydatków o kwotę : 144.820 zł, po zmianach kwota wydatków : 3.335.000 zł.  

3. Dotacja celowa w kwocie 65.000 zł , przeznaczona na dofinansowanie zakupu ciągnika X 740 z wyposażeniem. 

 

Załącznik nr 9   - Wydatki jednostek pomocniczych gminy Rakoniewice ( sołectw) na 2008r. 
 

Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby    zwiększenie o kwotę : 17.170 zł 

Zmiany w planie wydatków dla następujących miejscowości: 

§ 4210 ogółem zwiększenie o : 5.170 zł  w tym : dla miejscowości Narożniki  zakup wyposażenia na salę wiejską, 

dla miejscowości Jabłonna : 5.000 zł  na zakup sprzętu nagłaśniającego do sali wiejskiej. 

§ 4270 zwiększenie wydatków na wykonanie remontów : 10.000 zł  dla miejscowości Terespol   

 ( wykonanie remontu sali wiejskiej  - wc i kuchni ). 

§ 4300 pozostałe usługi,  zwiększenie o kwotę :  2.000,00 zł  dla miejscowości Jabłonna na wywóz nieczystości. 

 

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił Danutę Marciniak – Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Rakoniewicach o przybliżenie radnym na co konkretnie OSP przeznacza prawie 30.000 zł, 

które to środki znalazły się w przedstawionym projekcie uchwały. 

D. Marciniak poinformowała, że od połowy września br. OPS przystąpił do realizacji projektu 

systemowego „Rozwój własnego potencjału receptą na wyższy poziom życia” w ramach 

programu operacyjnego „Kapitał ludzki”. Na ten projekt Ośrodek pozyskał środki  

z europejskiego funduszu społecznego w wysokości 29.540,33 zł. Projekt ten ma na celu 

integrację społeczną i aktywizację zawodową osób od wielu lat korzystających z pomocy 

społecznej i nieaktywnych zawodowo. Jest to nowatorska forma polegająca na tym, że oprócz 

wsparcia finansowego osoby mają uzyskać aktywne wsparcie, poparte działaniem specjalisty. 

Projektem tym jest objętych 6 kobiet, od wielu lat korzystających z pomocy społecznej  

i nieaktywnych zawodowo z powodu urodzenia i wychowywania dzieci. W ramach tego projektu 

organizowane są warsztaty aktywnego poszukiwania pracy, prowadzone przez psychologa  

i doradcę zawodowego, warsztaty opiekuńczo-wychowawcze, mające na celu podniesienie 

kompetencji wychowawczej tychże osób i wyposażenie ich w umiejętności ewentualnego 

przyszłego łączenia pracy zawodowej z wychowywaniem dzieci i prowadzeniem domu  
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i warsztaty w zakresie umiejętności posługiwania się (obycia się z) komputerem. Na czas zajęć 

panie objęte programem mają zabezpieczony dojazd na zajęcia, posiłek oraz opiekę dla dzieci.  

Przewodniczący Rady zapytał, gdzie te szkolenia będą się odbywały. 

Kierownik OPS odpowiedziała, że szkolenia te już się odbywają i bezpłatnie OPS korzysta z sali 

USC w Urzędzie Gminy, odpłatnie odbywają się szkolenia w zakresie obsługi komputera  

i internetu i odpłatnie Ośrodek korzysta ze świetlicy dla dzieci w szkole w Rakoniewicach.   

D. Marciniak dodała, że chodzi tu o tzw. projekty miękkie. Potrzeba dużego wkładu pracy i nie 

wiadomo, jakie będą efekty.  

Korzystając z obecności Kierownika OPS radna T. Probst zapytała, w jaki sposób rolnicy 

otrzymają pomoc z powodu skutków suszy, skoro wpłynęła już dotacja na ten cel.  

Pani Kierownik odpowiedziała, że dopiero na dzisiejszej sesji środki te są wprowadzane do 

budżetu gminy. OPS rozpocznie wydawanie decyzji i po 10 listopada br. środki te zostaną 

przelane na konta bankowe rolników.  

Powracając do proponowanych zmian do budżetu Przewodniczący Rady przypomniał, że na 

wspólnym posiedzeniu Komisji radni zwrócili uwagę na to, że w niektórych szkołach duże kwoty 

są przesuwane ze środków zabezpieczonych na dożywianie dzieci w szkołach i ze środków 

zabezpieczonych na uczęszczanie dzieci do przedszkola, na inne paragrafy. I tak  np.  w szkole  

w Łąkim 5.000 zł przesuwane jest z paragrafu dotyczącego uczęszczania dzieci do przedszkola  

i 5.000 zł przesuwane jest z dożywiania dzieci w szkołach. Z kolei w szkole w Rostarzewie 

przesuwana jest kwota 9.000 zł z dożywiania. Przewodniczący powiedział, że radni chcieliby 

wiedzieć, dlaczego jest takie planowanie, skoro stawka żywieniowa wynosi około 2 zł. 

Przewodniczący zapytał, ile wynosi stawka żywieniowa np. w szkole w Rostarzewie. 

Dyrektor szkoły w Rostarzewie – Izabela Cieślewicz odpowiedziała, że stawka obecnie wynosi 

1,80 zł. Dodała, że suma ta została zaplanowana na podstawie deklaracji dzieci. W ciągu roku 

szkolnego dzieci rezygnowały z żywienia, stąd taka sytuacja. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy aż tyle dzieci rezygnuje z posiłków. Dodał, że na posiedzeniu 

Komisji radni dyskutowali, że być może celowo w ten sposób planowane są wyższe środki na 

żywienie, aby później można było te środki przesunąć na inne cele.  
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Radna T. Probst zasugerowała, że Zastępca Burmistrza powinna zwrócić uwagę na wykonanie 

budżetu w tych paragrafach w poszczególnych szkołach. 

Radny Marek Maćkowiak zauważył, że ta sytuacja powtarza się co roku. 

Zastępca Burmistrza potwierdziła, że sytuacja ta powtarza się co roku, ale ani Burmistrz, ani 

Skarbnik Gminy ani ona nie mają orientacji ile dzieci chce korzystać z żywienia, ponieważ takie 

informacje posiadają dyrektorzy i to oni planują środki na dożywianie. Bardzo łatwo można to 

zaplanować na podstawie ubiegłego roku. Zastępca Burmistrza powiedziała, że podczas narad 

zwraca się dyrektorom uwagę na tę kwestię. Dodała, że przy planowaniu wydatków na rok 2009 

sytuacja znów się powtórzyła. W związku z tym wzięto pod uwagę wykonanie z roku ubiegłego  

i środki na ten cel zostały szkołom zmniejszone.  

Przewodniczący Rady powiedział, że zwrócono uwagę na to, że są to duże kwoty przy cenie 2 zł 

za posiłek.  

Zastępca Burmistrza zauważyła, że skoro dzieci rezygnują z posiłków w szkołach, to trzeba 

zastanowić się nad tym, jakie te posiłki są. 

Przewodniczący Rady dodał, że po wyliczeniach okazało się, że w niektórych placówkach 30 

dzieci codziennie nie korzysta z obiadów. Powiedział, że radni nie chcieliby, aby dyrektorzy  

w ten sposób konstruowali swoje budżetów, by w pewnym momencie mieć z czego przesunąć 

środki na inne cele. Dodał, że o tyle dziwi to radnych, ponieważ z jednej strony samorządy 

otrzymują dotacje od Państwa na dożywianie, ciągle mówi się o tym, że dzieci są niedożywione, 

a raptem w wielu placówkach środki zabezpieczone na ten cel są niewykorzystywane.  

Zastępca Burmistrza powiedziała, że zwrócono dyrektorom uwagę na to, żeby sprawdzali 

wykonanie budżetu na I półrocze, a nie czekali z przesuwaniem środków na koniec roku. 

Zdaniem Zastępcy Burmistrza świadczy to o tym, że dyrektorzy bardzo kiepsko analizują swój 

budżet. 

Przewodniczący Rady zwracając się do dyrektorów szkół powiedział, że Rada będzie się temu 

przyglądała. 
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Radni nie zgłosili więcej pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Nad projektem uchwały 

głosowało 13 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XXI/184/2008 w sprawie zmiany budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 2008 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Pkt 10. Wolne wnioski i informacje. 

Jako pierwszy głos zabrał radny Zenon Kotlarski. Zwracając się do Burmistrza przypomniał,  

że m.w. tydzień temu z Łąkiego wpłynęło do Urzędu Gminy pismo w sprawie dowożenia dzieci 

do szkół. Rodzice skarżą się, że już o godz. 6:15 w Nowym Łąkim autobus czeka na dzieci,  

w związku z czym dzieci muszą wcześnie rano wstawać. 

Burmistrz odpowiedział, że system dowozów do szkół to system obejmujący całą gminę.  Nie da 

się, by w każdej wiosce o godz. 7:30 stał autobus i czekał na dzieci. Przy okazji dodał, że 

dyrektorki zaplanowany odpracowywanie świąt w różnym terminie, a autobus w każdy weekend 

musi zostać uruchomiony.  Burmistrz powiedział, że po raz ostatni zgodził się na taką sytuację.    

Zastępca Burmistrza dodała, że z innych miejscowości również o takim czasie dzieci dowożone 

są do szkół (np. z Tarnowy) i rodzice się z tym godzą ale tylko rodzice z Łąkiego są 

niezadowoleni. Dopowiedziała, że według planów, jakie dyrektorki złożyły do urzędu, dowozy 

rozpoczynają się o 6:30. Zauważyła, że w Rostarzewie zajęcia rozpoczynają się o 7:30,  

a w szkole w Rakoniewicach o 8:00, tymczasem dzieci dowożone są o tej samej godzinie. Zatem 

w Rakoniewicach dzieci muszą czekać na lekcje jeszcze dłużej. Zastępca Burmistrza dodała, że 

inaczej nie da się tego zaplanować, ponieważ, gdyby przesunąć godzinę dowozów dzieci  

z Łąkiego, wówczas dzieci do szkoły w Rakoniewicach by się spóźniały.  
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Radny W. Borowski wyraził zdanie, że jest to za wczesna godzina dla dzieci. Skutkiem tego 

dzieci śpią na pierwszych lekcjach. Dodał, że należy podstawić w takim razie jeszcze jeden 

autobus.   

K. Pietrzak wyjaśniła, że to podniosłoby znacznie koszty dowozów. Dodała, że po to są otwarte 

świetlice w szkołach, żeby nauczyciel sprawdził rano, czy dzieci mają odrobione lekcje, jeśli nie, 

to żeby pomógł je odrobić. Można również wykorzystać ten czas na zajęcia pozalekcyjne, 

zwłaszcza, że tak mało dzieci dojezdnych z tych zajęć korzysta. Takie rozwiązanie przyjęto  

w szkole w Rakoniewicach. K. Pietrzak zauważyła, że w Jabłonnie dzieci 1km lub 1,5 km muszą 

najpierw dojść do przystanku i rodzice nic nie mówią. Trzeba patrzeć na problem całościowo. 

Zaproponowała, aby w takim razie przesunąć rozpoczęcie zajęć w szkole w Rostarzewie na godz. 

9:00, ponieważ inaczej nie można tego planu dowozów ułożyć. 

Przewodniczący Rady zauważył, że na ten temat można dyskutować szeroko. Trzeba poszukiwać 

złotego środka na jego rozwiązanie.  

Zastępca Burmistrza powiedziała, że przed rozpoczęciem roku to przewoźnik z dyrektorem 

szkoły uzgadnia godziny dowozów i odwożenia. Zauważyła, że jeden autobus przywozi dzieci  

z różnych miejscowości. Skoro wszystkie szkoły rozpoczynają zajęcia o 8:00, potrzeba by 10 

autobusów, żeby wszystkie dzieci wyjeżdżały do szkoły nie za wcześnie. K. Pietrzak poprosiła  

o wykazanie zrozumienia w tej kwestii. Zauważyła, że skoro dzieci mają dojeżdżać później, 

zajęcia będą rozpoczynały się później, to automatycznie później dzieci będą wracały do domu.    

Przewodniczący Rady poinformował, że będzie prosił radnych do pocztu sztandarowego na 11 

listopada. Ponadto, w imieniu Anny Formaniewicz – kustosz muzeum pożarnictwa zaprosił na 

otwarcie wystawy pt. „Front Zachodni Powstania Wielkopolskiego”. 

Radna T. Probst zauważyła, że są osoby, które w sztandarze jeszcze nie stały. Poprosiła zatem, 

aby wyznaczyć te osoby teraz do sztandaru.              

Następnie Zastępca Burmistrza zaprosiła radnych na końcowe spotkanie grupy „Leader”, które 

odbędzie się jutro, o godz. 10:00 w muzeum. Radni otrzymali ulotki na temat lokalnej strategii 

rozwoju ziemi grodziskiej.   
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Na koniec Przewodniczący Rady poinformował, że na jego ręce wpłynęło pismo informujące  

o przeprowadzonych konsultacjach społecznych w sołectwie Rakoniewice wieś. Konsultacje 

dotyczyły utworzenia oddzielnego sołectwa Józefin, poprzez podział sołectwa Rakoniewice wieś. 

Przewodniczący poinformował, że w zebraniu wiejskim wzięło udział 11 osób uprawnionych do 

głosowania. 10 osób opowiedziało się za utworzeniem oddzielnego sołectwa Józefin, a 1 

głosowała przeciwko temu utworzeniu.    

 

Radni otrzymali sprawozdanie w zakresie obrotu nieruchomościami (sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 21  do protokołu). 

 

Pkt 12. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym 

ogłosił zakończenie obrad  XXI Sesji V kadencji Rady.   

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Rakoniewice, dnia 04 listopada 2008r. 

 

 

Przewodniczący Rady  

Gerard Tomiak    

 

 

........................................ 

 

Protokolant:  

Magdalena Chojnacka  

 
 

.......................................... 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Pismo Wojewody Wielkopolskiego nr WN.V-1.0046-473/08, z dnia 01.10.2008r.  dotyczące 

złożonych oświadczeń majątkowych Burmistrza Rakoniewic i Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach.  

6. Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych dokonanej przez Burmistrza Rakoniewic 

7. Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Wolsztynie nr NU/072-41/08, z dnia 20.10.2008r. 

8. Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp., nr ZD-F/412-78/08, z dnia 

23.10.2008r ., dotyczące analizy oświadczeń majątkowych.   

9. Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp.,nr ZD-F/412-124/08, z dnia 

23.10.2008r.  dotyczące analizy oświadczeń majątkowych.   

10. Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp., nr ZD-F/412-77/08, z dnia 

23.10.2008r.dotyczące analizy oświadczeń majątkowych radnych. 

11. Informacja o stopniu zaawansowania planowanych inwestycji. 

12. Uchwała Nr XXI/177/2008 w sprawie uchylenia Uchwały Rady Miejskiej w Rakoniewicach, 

13. Uchwała Nr XXI/178/2008 w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego 

zagospodarowania przestrzennego dla działek oznaczonych numerami geodezyjnymi gruntu 

877, 876/1, 878, 879, 880, 881, 882/2, 847, 883/30, 883/3, 860 w m. Rostarzewo (rejon ulic 

Spokojnej i Słonecznej), 

14. Uchwała Nr XXI/179/2008 w sprawie wyrażenia zgody na nabywanie od Polskich Kolei 

Państwowych nieruchomości, 

15. Uchwała Nr XXI/180/2008 w sprawie wyrażenia opinii o celowości utwardzenia drogi  

w miejscowości Stodolsko, 

16. Uchwała Nr XXI/181/2008 w sprawie określenia przeznaczenia kwoty pochodzącej  

z umorzenia pożyczki ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

17. Uchwała Nr XXI/182/2008 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/118/2008 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach, z dnia 13.02.2008r. w sprawie Gminnego programu profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych w 2008r.,  

18. Uchwała Nr XXI/183/2008 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za 

udział członków ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych i szkoleniach 

pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub gminę,  

19. Autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały dotyczącego zmian do budżetu miasta i 

gminy Rakoniewice na rok 2008. 

20. Uchwała Nr XXI/184/2008 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 

2008r. 

21. Sprawozdanie w zakresie obrotu nieruchomościami. 
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